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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 16/2014 
Caràcter: ordinari 
Data: 21 de maig de 2014 
Horari: 19.00 a 21.05 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Llong 
 
 
Assistents 
 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia – Can Borgonyó 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Francisco Manuel Marcos Roldán, vocal de les entitats culturals 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Isabel Compte Grau, cap de programa de Drets Civils i Ciutadania 
Sandra Puntas Jaen, coordinadora del projecte Xarxa Antirumors de Sabadell 
Lídia Gelabert Solé, agent antirumors 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Juan Francisco Ligero Espinosa, vocal del PSC 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
Montserrat Ribell Rodríguez, vocal de les entitats culturals 
Youssef Fiqhi, vocal de les entitats culturals 
José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Encarnació Sánchez Ramos, vocal dels centres d’atenció primària 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
 
Excusen la seva absència: 
 
Cristian Sánchez García, president 
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Carles Bosch Masó, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Federico García Serrano, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats de gent gran 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
M. Josep Bustos Casado, representat de CiU (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació l’acta anterior. 
2. Teixint la convivència: xarxa antirumors de Sabadell. 
3. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut. 
4. Informació dels consells sectorials. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 

 
Atès que no hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el secretari, el senyor Andreu Barea, declara 
oberta la sessió amb caràcter informatiu i excusa l’absència del Sr. Sánchez, que per 
problemes de darrera hora no ha pogut assistir a la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació l’acta anterior 
 

Es posposa el punt per ser sessió informativa al no existir el quòrum necessari. 
 
 
El Sr. Barea dóna la benvinguda als assistents i dóna la paraula a la Sra. Compte, que 
presenta el punt número 2. 
 
 
2. Teixint la convivència: xarxa antirumors de Sabadell 

 
La Sra. Compte mostra una presentació que donarà suport a la seva explicació. Per a 
una bona convivència s’ha d’establir vincles entre tothom; la diversitat s’ha de gestionar i 
saber-hi conviure. S’ha de fer un pas més enllà de la coexistència. 
 
En aquest sentit, l’Ajuntament de Sabadell va endegar, a començaments del 2013, el 
projecte Xarxa Antirumors de Sabadell vers la població estrangera, amb l’objectiu 
d’impulsar una xarxa d’actors socials “agents antirumors”, per combatre els rumors, 
prejudicis i estereotips, dissenyant i implementant una estratègia de sensibilització a mitjà 
i llarg termini. 
 
Hi ha idees, que no estan basades en fets ni en dades, com ara: “els estrangers reben 
més ajuts per obrir els seus negocis”, “no paguen taxes”, etc., que etiqueten grups 
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específics com a problemàtics i generen sospites i conflicte social, són rumors, prejudicis 
i estereotips. 
 
Sabadell, juntament amb altres 10 ciutats europees, participa en el projecte C4l 
“Comunication for integration” basat en la creació de xarxes antirumors formades per 
“agents antirumors” que, implicant tant l’administració local com les organitzacions socials 
i ciutadania, lluiten contra aquests prejudicis, rumors i estereotips, fent servir el boca-
orella, oferint dades, fets i respostes fonamentades contra aquestes “falses-veritats”. 
 
El projecte és impulsat pel Consell d’Europa i cofinançat per la Comissió Europea. 
 
La Xarxa fa formació a persones per esdevenir agents antirumors, els quals són 
voluntaris a qui es dóna formació gratuïta per identificar els rumors i a qui es dota 
d’estratègies i habilitats comunicatives per combatre els rumors. Hi haurà quatres 
sessions i, actualment, hi ha en marxa un curs amb 32 persones  També es formarà 
treballadors municipals. 
 
La Xarxa està oberta a totes les persones i entitats. 
 
La Sra. Campillo pregunta què cal fer per formar-ne part. La Sra. Compte convida tots els 
assistents a sumar-s’hi i dóna l’adreça electrònica per posar-s’hi en contacte 
dretscivils@ajsabdell.cat, indicant a l’assumpte “agent antirumor”. 
 
Seguidament la Sra. Compte presenta la Sra. Gelabert, que explicarà la seva experiència 
com a agent antirumors.  
 
La Sra. Gelabert explica com ha arribat a formar part de la xarxa antirumors. Ella va 
començar col·laborant amb la SCAI, que demanava voluntaris de català. Això la va 
permetre conèixer gent d’altres llocs i acostar-s’hi trencant barreres. Van passar dos anys 
i va continuar ensenyant català, ara ha fet un pas més enllà i vol tenir arguments per 
desmuntar rumors. Vol fer el curs perquè li falten arguments. De moment el curs li està 
servint per veure que els matisos són importants, ja que amb la nova immigració s’ha 
posat nom al que abans havíem fet nosaltres. 
 
El Sr. Lesmes diu que ell es considera tolerant perquè ell també va venir de fora als 14 
anys. Quan ells van venir si no treballaves no hi havia ningú que els ajudés, avui en dia hi 
ha rumors perquè no ho són, són realitat. Van a comprar amb tiquets, reben ajudes per 
tot. Entre ajudar i fer un gra massa hi ha distància. Què passa amb els xinesos que 
moren, algú ha vist un enterrament de xinesos? 
 
La Sra. Compte convida el Sr. Lesmes a unir-se a la xarxa antirumors per poder-li esvair 
algun dubte. 
 
El Sr. Garcia li pregunta si per respondre-li ha de fer el curs. Ell creu que la discriminació 
no és un rumor, la gent que treballa en negocis ha d’estar legalitzada i, si no, són 
sancionats. 
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La Sra. Compte respon que, respecte dels ajuts socials, hi ha uns requisits molt marcats i 
estrictes, tant si és autòcton com estranger. Es tenen en compte les necessitats de la 
família, sempre es valora de manera global. 
 
Pel que fa al xinesos no enterrats, els ho han preguntat i diuen que quan les persones es 
fan grans retornen als països perquè volen ser enterrats a la seva terra. Són desitjos 
naturals. 
 
Pel que fa a “abans no ens ajudaven i ara sí”, té raó el Sr. Lesmes, però tant de bo quan 
ells van venir hi hagués hagut els recursos que ara hi ha. 
 
La Sra. Campillo hi intervé per dir que ella creu que sempre hi pot haver algú que 
enganyi. Ella té experiència amb el Rebost Solidari i, entre 100 famílies que ho 
necessiten, sempre n’hi pot haver alguns llestos, però no són la norma, són l’excepció i 
no s’ha de valorar per aquests. 
 
 

3. Ratificació o renovació del representant al Consell de Salut 
 
Es posposa el punt per ser sessió informativa. 
 
 

4. Informació dels consells sectorials 
 
No hi ha els representants. 
 
 

5. Comunicacions 
 
El Sr. Barea informa dels nous contenidors d’oli que s’han instal·lat a la ciutat. Els nous 
contenidors, de color taronja, estan ubicats a la parada de recollida més propera als 
centres cívics. La novetat és que no cal buidar l’oli dins el contenidor, sinó que es fica el 
recipient dins, amb la qual cosa el sistema de recollida és més net i eficaç. 
 
Respecte de la campanya de gossos, el Sr. Barea informa que al mes de juliol ja hi haurà 
dades per districte, però a hores d’ara ja se sap que hi ha hagut 1.028 actes 
d’intervenció, de les quals 34 estava tot bé i s’ha imposat sancions a: 23 per anar 
deslligats, 43 per no recollir excrements i 710 casos per no estar el gos censat. 
 
D’aquestes dades se’n desprèn un gran desconeixement de l’obligatorietat de tenir 
censats els animals de companyia (gossos, gats i fures), durant els mesos de campanya 
s’han censat uns 1.500 animals de companyia, quan la mitjana anual promig era de 350 
animals. 
 
El Sr. Inocencio García pregunta si es paga per censar els animals. 
 
El Sr. Barea li respon que si, que té un cost de 23, 15 € i només es paga una vegada. De 
moment, la campanya continua. 
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El Sr. Barea informa dels propers esdeveniments al districte:  
 

• 23, 24 i 25 de maig – Festa de Bosc (el Sr. Guevara lliura als assistents un fullet 
amb informació respecte d’aquesta qüestió). 

 
• 30, 31 de maig i 1 de juny – Festa Major de la Concòrdia. 

 
• 30 i 31 de maig – Festa del Parc de Catalunya. 

 
 

6. Torn obert de paraules 
 
La Sra. Porta pren la paraula per felicitar els responsables del trenet del parc de 
Catalunya, perquè aquest cap de setmana hi ha pujat, i li ha semblat molt maco. Només 
comentar que li ha fet pena que hi hagués tants excrements de gossos en el recorregut. 
Creu que és una llàstima, ja que tot el recorregut i els trens són molt macos. 
 
El Sr. Inocencio García comunica que els dies 13, 14 i 15 de juny serà la Festa Major de 
Can Rull i vol convidar tothom. Remarca que es donaran quatre distincions, dues a la 
dona i l’home més grans de la vocalia i dues a persones (un home i una dona) que 
s’hagin distingit per fer coses pel barri. També demana que quan es buidin els 
contenidors es tingui cura de posar-los bé, ja que moltes vegades els deixen molt 
enganxats a la vorera i no es poden obrir. 
 
El Sr. Barea informa que properament es preveu la substitució dels 6.000 contenidors 
que hi ha a la ciutat i que el nou model serà com el de Barcelona, de plàstic i amb unes 
guies per fixar -lo al lloc. Es preveu que la substitució es faci entre finals del 2014 i 
primers del 2015. 
 
El Sr. Lesmes pregunta què són les estaques que s’ha posat en alguns indrets del parc 
Catalunya, concretament davant la Masia n’hi ha 3. 
 
El Sr. Barea li diu que farà la consulta. També comenta que properament es repararà la 
vorera del c. de Sant Isidor, davant la farmàcia i es col·locarà la segona jardinera. 
 
El Sr. Marcos intervé per reiterar el problema de vandalisme que pateix la zona del trenet 
del parc de Catalunya.  Darrerament s’ha posat en contacte amb algun dels grups que hi 
voltaven, concretament amb uns joves que practiquen parkour (disciplina que consisteix a 
desplaçar-se pel medi urbà o natural, superant els obstacles que es presenten en el 
camí: tanques, murs, espais buits... de la forma més fluida i eficient possible, i servint-se 
únicament del propi cos) aquests joves li van dir que ells van allà a fer el que els agrada 
però que no malmeten res. Hi ha altres grups que sí que es dediquen a fer actes 
vandàlics i fins i tot els han atacat a ells perseguint-los amb gossos i armes blanques. 
 
El Sr. Marcos comenta que trenques teules i amb els trossos fan trencadissa de vidres i 
altres elements. Estan pensant la manera d’impedir que puguin pujar dalt de l’edifici de 
l’estació. 
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El Sr. Barea comenta que el dia abans van estar de visita amb el regidor i el coordinador 
del parc per valorar les darreres intervencions: s’han reposat les pedres del mur, s’està 
repassant la tanca i ben aviat es posarà l’enreixat de les finestres de dalt i es pintarà. 
 
Es va mantenint i s’endu més pressupost la zona del tren que els tres parcs junts, parc 
Central, parc Catalunya i Can Gambús. S’està estudiant la possibilitat d’instal·lar-hi 
càmeres de seguretat. 
 
El problema del botellón al parc, trenet, s’hi ha de posar solució policial. S’ho estan 
plantejant i s’ha d’abordar d’arrel, més enllà de la casuística. Amb les campanyes de 
seguiment se’ls molesten durant un temps i es desplacen, però no es soluciona el 
problema. 
 
El Sr. Marcos comenta que la gent que visita el trenet és molt diversa i venen d’arreu, no 
només de Sabadell i fa molt mal efecte la brutícia per excrements de gossos. 
 
La Sra. Porta hi intervé per dir que recentment el regidor Sánchez ha estat a Brussel·les 
a buscar finançament i com a associació de veïns volen saber si s’arreglarà el talús de la 
via Aurèlia i els espais privats d’ús públic. 
 
El Sr. Barea li respon que respecte del primer tema consultarà si es pot encaixar. I quant 
als espais privats d’ús públic, fa temps que es mira, però és un tema complex que acaba 
revertint en el manteniment municipal. És una figura jurídica que té disfuncions. 
 
La Sra. Porta comenta que a la plaça de Sant Agustí hi ha lloses del terra que es 
belluguen molt i pot ser perillós. 
 
El Sr. Barea diu que es mirarà i que, s’espera que passat l’estiu es pugui recuperar el 
ritme de manteniment. 

 
 

Finalitzades les intervencions, s’aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc 
aquesta acta. 
 
El secretari delegat  
 


